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Oœwiadczenie skierowane do sekretarza stanu w Ministerstwie Œrodowiska Stanis³awa Gaw³owskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê do Pana Ministra z uprzejm¹ proœb¹ o zwrócenie uwagi na funkcjonowanie i sposób za-

³atwiania spraw przez Regionalny Zarz¹d Gospodarki Wodnej w Krakowie. Jako senator z Ma³opolski
staram siê ws³uchiwaæ w g³os mieszkañców i samorz¹dowców oraz pomagaæ w realizacji ich postulatów
i oczekiwañ. Jednym z takich w³aœnie wa¿nych postulatów jest udostêpnienie dla potrzeb rekreacji
i wêdkowania zbiornika w Dobczycach (powiat myœlenicki) oraz otwarcie korony zbiornika dla zwiedza-
j¹cych.

Te dwie kwestie integralnie ³¹cz¹ siê ze sob¹. Mam œwiadomoœæ, ¿e zbiornik w Dobczycach stanowi
g³ówne Ÿród³o wody pitnej dla Krakowa. Jest objêty stref¹ ochronn¹, która wymaga³aby zmiany (ograni-
czenia). To oczywiœcie jest d³ugotrwa³y proces wymagaj¹cy uzgodnieñ, wspó³pracy i ¿yczliwoœci wielu
œrodowisk.

Wa¿n¹ rolê w tej sprawie bêdzie odgrywa³ RZGW. Jestem pe³en niepokoju, czy podo³a wyzwaniu,
szczególnie w kontekœcie sposobu postêpowania przy prostej, wydawa³oby siê, sprawie, jak¹ jest udo-
stêpnienie korony zapory w Dobczycach do zwiedzania przez turystów i mieszkañców. Od momentu po-
wstania zbiornika a¿ do roku 2001, a wiêc przez wiele lat, korona zapory by³a otwarta dla zwiedzaj¹cych,
podobnie jak jest w wielu miejscach w Polsce. W maju 2009 r. z mojej inicjatywy zorganizowane zosta³o
spotkanie z udzia³em przedstawicieli Komendy Wojewódzkiej Policji, RZGW (dyr. J. Grela), MPWiK i w³adz
Dobczyc. Uzgodniono, ¿e na Dzieñ Dziecka bêdzie mo¿na zwiedzaæ koronê zapory, a od 1 lipca 2009 r., po
wykonaniu ustalonych wówczas czynnoœci, zwiedzanie bêdzie siê odbywa³o od œwitu do zmroku. Niestety,
uda³o siê zrealizowaæ tylko pierwszy termin. Dlaczego? Wszystkie koszty zwi¹zane z zabezpieczeniem i do-
zorem, jak uzgodniono, bierze na siebie samorz¹d Dobczyc i MPWiK. Policja zatwierdzi³a tak zwany plan
zabezpieczenia i nie wnosi³a ¿adnych uwag. W czym wiêc problem? Nie znajdujê racjonalnego uzasadnie-
nia dla postawy RZGW. Nie ponosi ¿adnych kosztów, mo¿e zyskaæ ¿yczliwoœæ mieszkañców, w³adz samo-
rz¹dowych oraz turystów. Otwarcie korony zbiornika dla zwiedzaj¹cych poprawi niezwykle atrakcyjnoœæ
Dobczyc i ca³ego regionu Ma³opolski.

Panie Ministrze! Bardzo proszê o interwencjê i przyœpieszenie decyzji RZGW o udostêpnieniu do
zwiedzania korony zbiornika. Nie chcia³bym wystêpowaæ z kolejnym pismem, gdy¿ musia³oby ono doty-
czyæ wniosków personalnych. Wierzê, ¿e nie bêdzie takiej potrzeby. Je¿eli jednak sprawa bêdzie siê
przeci¹ga³a (jest ju¿ po³owa wakacji), bêdê zmuszony wyst¹piæ do Pana Ministra z proœb¹ o wyci¹gniêcie
konsekwencji s³u¿bowych w stosunku do osób odpowiedzialnych za zaistnia³¹ sytuacjê.

Z powa¿aniem
Stanis³aw Bisztyga




